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Radu Marinescu: Viitorul digital trebuie sa asigure deplina etica în toate

componentele integrate în actul de justiție

Ministrul Justiției, Radu Marinescu, a declarat sâmbata, la  Bistrița, ca instituția pe care o conduce privește

cu încredere  'viitorul digital', dar este nevoie ca toate componentele ce vor fi  integrate în actul de justiție sa

asigure 'deplina etica'.

'Noi, la nivelul Ministerului Justiției, privim cu încredere acest  viitor digital, ne dorim foarte mult ca

dumneavoastra, avocații, sa fiți  parteneri în acest efort pe care îl realizam și avem încredere ca  împreuna vom

reuși sa asiguram ceea ce de fapt ne dorim cu toții, adica o  justiție de calitate, o justiție pentru cetațean, o justiție

care sa  fie cât se poate de binevoitoare cu profesioniștii, sa le puna la  dispoziție toate elementele de infrastructura,

dar, în același timp, sa  asigure chestiunea cea mai importanta, și anume deplina etica în toate  aceste componente

care vor fi integrate în actul de justiție', a spus  Marinescu, în cadrul conferinței 'Drept și Digitalizare: perspective

și  provocari', organizate de Baroul Bistrița-Nasaud.

Ministrul a vorbit și despre accelerarea procedurilor în cadrul  programului ECRIS 5, finanțat prin PNRR, prin

care se va face  digitalizarea sistemului de justiție.

'Intenționam sa finalizam programul ECRIS 5, este un element fundamental  al demersurilor noastre. Va fi finalizat

în anul 2026. Am accelerat  toate procedurile în ceea ce privește respectarea etapelor din PNRR și  aici vom avea

câteva componente foarte importante. Vom avea un portal al  instanțelor judecatorești care, pe lânga modulul de

dosar electronic  național, va prezenta o creștere a nivelului de sofisticare a  serviciilor destinate justițiabililor:

formulare online, integrarea cu  procesatorii de plați electronice. Asta se va face în corelare cu  armonizarea

cadrului normativ incident. Ne preocupa mai ales notificarea  și comunicarea electronica a actelor de procedura,

pentru a oferi  fluxurilor mediate prin dosarul electronic național valoare juridica  procesuala', a explicat

Marinescu.

Ministrul a menționat ca este nevoie și de o 'reforma legislativa, care  va fi gândita pentru a pune în acord acești

pași tehnologici cu  dispozițiile din legislația naționala, pentru a putea permite ca aceste  noutați digitale sa

funcționeze efectiv în actul de justiție'.

În cadrul conferinței profesionale, a fost anunțata oficial participarea  Baroului Bistrița-Nasaud la proiectul pilot

privind accesul avocaților  la Sistemul ECRIS 5.

La evenimentul de la Bistrița au mai participat ministrul Energiei,  Bogdan Ivan, președintele Autoritații pentru

Digitalizarea României,  Dragoș Vlad, președintele Uniunii Naționale a Barourilor din România,  Traian Briciu.
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